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Besvarelse af spørgsmål 273 alm. del stillet af Erhvervs, Vækst- og 
Eksportudvalget den 9. juli 2012 efter ønske fra Frank Aaen (EL).

Spørgsmål:
Hvad er der kommet ud af Nationalbankens overvejelser om at vurdere 
mulige referencerenter?

Svar:
Jeg har forelagt spørgsmålet for Nationalbanken, der har oplyst følgende, 
som jeg kan henholde mig til:

"I pressemeddelelsen "Rapport om supplerende referencerente på det 
danske pengemarked" dateret 8. juli 2011 skriver Nationalbanken:

"Nationalbanken nedsatte i begyndelsen af 2011 en arbejdsgruppe med 
det formål at undersøge mulighederne for en supplerende referencerente 
for det danske pengemarked. I arbejdsgruppen deltog Finansrådet, 
Realkreditrådet, Realkreditforeningen og Nationalbanken.

Arbejdsgruppens rapport er offentliggjort fredag den 8. juli 2011.

Det er arbejdsgruppens vurdering, at Cita-renteswaps på nuværende 
tidspunkt vil være det bedste grundlag for beregningen af en supplerende 
referencerentekurve på det danske pengemarked.

Derfor påbegyndes arbejdet med at udforme regler og praktik for en 
supplerende referencerente samt at finde det nødvendige antal 
kvalificerede danske og udenlandske stillere i dette produkt. Dette 
arbejde vil foregå under Finansrådets ledelse og forventes afsluttet 
ultimo 2011."

Arbejdsgruppens rapport er vedlagt.

Finansrådet har over for Nationalbanken oplyst, at der er blevet 
udarbejdet et regelsæt for en supplerende referencerente, og at 
Finansrådet arbejder på at finde et tilstrækkeligt antal stillere."
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